
OR.0002/7/2015.US         

P r o t o k ó ł    Nr  VII/2015 

_______________________________________________ 
z   sesji Rady Miejskiej  w  B y t o w i e 

z dnia 29 kwietnia 2015 r. 
 
Ad. pkt-u 1. 
Obecni na sesji Rady Miejskiej w Bytowie wg załączonej listy obecności  - 20 
radnych. 
 
Nieobecny: 
Bartosz Majkowicz 
 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 
W posiedzeniu sesji Rady Miejskiej w Bytowie uczestniczyli zaproszeni goście.  
 
Lista osób  zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  
 
Obradom przewodniczył Pan Jan Treder – Przewodniczący Rady Miejskiej  
w Bytowie. 
 
Przewodniczący obrad otwierając VII sesję Rady Miejskiej w Bytowie, o godz. 
10.00, w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bytowie, ul. 1 Maja 15, 
stwierdził quorum radnych, przy którym może obradować i podejmować 
uchwały Rada Miejska w Bytowie. 
 
W dalszej kolejności przywitał radnych Rady Miejskiej w Bytowie, 
zaproszonych gości oraz przedstawicieli: Urzędu Miejskiego, Sejmiku 
Województwa Pomorskiego, jednostek organizacyjnych gminy Bytów, 
sołtysów, zarządów osiedli, w tym nowo wybranych, prasy, radia oraz 
pozostałych mieszkańców przysłuchujących się obradom Rady.  
 
Ad. pkt-u 2. 
Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad wraz z materiałami 
na sesję został radnym przesłany w następującym brzmieniu: 
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1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie i zatwierdzenie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie burmistrza Bytowa z działalności między sesjami. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bytowie w 2014 

r. - materiały do wglądu w biurze Rady oraz w BIP Urzędu Miejskiego. 
7. Sprawozdanie z realizacji rocznego programu współpracy gminy Bytów z organizacjami 

pozarządowymi oraz z podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego  
w 2014 roku - materiały do wglądu w biurze Rady oraz w BIP Urzędu Miejskiego. 

8.  Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego za 2014 rok Biblioteki Miejskiej  

w Bytowie (druk nr 59),  
b) zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego za 2014 rok Bytowskiego Centrum 

Kultury w Bytowie (druk nr 60), 
c) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  

pn. „Udorpie – Zachód” dla terenów położonych w obrębie geodezyjnym Udorpie  
(druk nr 51), 

d) przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Bytów (druk nr 52), 

e) przystąpienia do Powiatowego Programu Profilaktyki Zakażeń Wirusem Brodawczaka 
Ludzkiego (HPV) na lata 2015 – 2019 (druk nr 54), 

f) zmiany uchwały w sprawie poboru opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi  
w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów oraz określenia wysokości wynagrodzenia  
za inkaso (druk nr 65), 

g) zmiany uchwały w sprawie poboru podatków w drodze inkasa (druk nr 58), 
h) przyjęcia projektu uchwały Rady Miejskiej w Bytowie w sprawie ustanowienia 

Odznaki Honorowej Gminy Bytów, ustalenia jej wzoru oraz zasad i trybu nadawania i 
sposobu noszenia (druk nr 53), 

i) określenia regulaminu otwartego konkursu ofert oraz kryteriów wyboru ofert  
na zapewnienie możliwości korzystania z wychowania przedszkolnego  
w niepublicznych przedszkolach i niepublicznych innych formach wychowania 
przedszkolnego (druk nr 55), 

j) zmiany uchwały w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania na terenie miasta 
Bytowa oraz wysokości stawek opłat za parkowanie i sposobu ich pobierania  
(druk nr 64), 

k) wprowadzenia zmian w budżecie gminy Bytów na 2015 rok (druk nr 61),   
l) zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy Bytów na lata 2015 – 2024  

(druk nr 62). 
9.  Odpowiedzi na interpelacje radnych. 
10. Wolne wnioski i zapytania. 
11. Zakończenie sesji Rady Miejskiej w Bytowie. 
 
Porządek obrad, stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
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W związku z powyższym przewodniczący zapytał, czy są jakieś uwagi  
do porządku obrad? 

 
Przewodniczący Rady Pan Jan Treder zgłosił wniosek formalny  
o rozszerzenie porządku obrad o dodatkowy punkt w sprawie podjęcia 
stanowiska przez Radę Miejską w Bytowie w sprawie udzielenia poparcia  
i aprobaty strajkującym rolnikom w Warszawie. Punkt ten proponuje 
wprowadzić do porządku obrad jako punkt 9 oraz dokonać zmiany kolejności 
pozostałych punktów. 
 
Innych uwag do porządku obrad nie było. 
 
W wyniku głosowania: (20-za) porządek obrad został zmieniony  
w następującym brzmieniu, wg którego będzie procedować Rada Miejska  
w Bytowie: 
 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie i zatwierdzenie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie burmistrza Bytowa z działalności między sesjami. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Bytowie w 2014 r. - materiały do wglądu w biurze Rady oraz w BIP 
Urzędu Miejskiego. 

7. Sprawozdanie z realizacji rocznego programu współpracy gminy Bytów  
z organizacjami pozarządowymi oraz z podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego w 2014 roku - materiały do wglądu  
w biurze Rady oraz w BIP Urzędu Miejskiego. 

8. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego za 2014 rok 

Biblioteki Miejskiej w Bytowie (druk nr 59), 
b) zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego za 2014 rok 

Bytowskiego Centrum Kultury w Bytowie (druk nr 60), 
c) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego pn. „Udorpie – Zachód” dla terenów położonych  
w obrębie geodezyjnym Udorpie (druk nr 51), 

d) przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań  
i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Bytów  
(druk nr 52), 

e) przystąpienia do Powiatowego Programu Profilaktyki Zakażeń 
Wirusem Brodawczaka Ludzkiego (HPV) na lata 2015 – 2019  
(druk nr 54), 

f) zmiany uchwały w sprawie poboru opłaty za gospodarowanie 
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odpadami komunalnymi w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów 
oraz określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso (druk nr 65), 

g) zmiany uchwały w sprawie poboru podatków w drodze inkasa 
(druk nr 58), 

h) przyjęcia projektu uchwały Rady Miejskiej w Bytowie w sprawie 
ustanowienia Odznaki Honorowej Gminy Bytów, ustalenia jej wzoru 
oraz zasad i trybu nadawania i sposobu noszenia (druk nr 53), 

i) określenia regulaminu otwartego konkursu ofert oraz kryteriów wyboru 
ofert na zapewnienie możliwości korzystania z wychowania 
przedszkolnego w niepublicznych przedszkolach i niepublicznych 
innych formach wychowania przedszkolnego (druk nr 55), 

j) zmiany uchwały w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania  
na terenie miasta Bytowa oraz wysokości stawek opłat za parkowanie  
i sposobu ich pobierania (druk nr 64), 

k) wprowadzenia zmian w budżecie gminy Bytów na 2015 rok  
(druk nr 61),  

l) zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy Bytów na lata 2015 – 
2024 (druk nr 62). 

9.   Stanowisko Rady Miejskiej w Bytowie w sprawie udzielenia poparcia  
         i aprobaty strajkującym rolnikom w Warszawie.     
10.  Odpowiedzi na interpelacje radnych. 
11.  Wolne wnioski i zapytania. 
12.  Zakończenie sesji Rady Miejskiej w Bytowie. 
 
Ad. pkt-u 3. 
Przewodniczący obrad, Pan Jan Treder, poinformował, że zgodnie  
ze statutem gminy Bytów oraz z ustawą o dostępie do informacji publicznej 
protokół z poprzedniej sesji został wyłożony w biurze Rady Miejskiej 
(pok. nr 2) oraz został opublikowany na stronie internetowej Biuletynu 
Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego w Bytowie.  

Następnie skierował pytanie do radnych, czy są jakieś uwagi do protokołu  
z poprzedniej sesji.  

Uwag ani żadnych innych wniosków do protokołu z poprzedniej sesji nie 
zgłoszono. 

W związku z powyższym przewodniczący obrad poddał pod głosowanie 
przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Rada Miejska protokół z poprzedniej sesji przyjęła jednogłośnie: 20-za.   
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Ad. pkt-u 4. 
Przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdanie z działalności 
burmistrza pomiędzy sesjami zostało radnym przesłane w materiałach 
sesyjnych, które stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 
W związku z powyższym, przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych 
chciałby zabrać głos w powyższej sprawie? 
 
Radny Tomasz Franciszkiewicz poprosił o przedstawienie szerszej informacji 
przez Burmistrza Bytowa na temat spotkania, które odbyło się w dniu 
16.03.2015 r. z Naczelnikiem Urzędu Skarbowego w Bytowie w sprawie 
egzekucji należności podatkowych dla gminy Bytów oraz spotkania, które 
odbyło się w Urzędzie Miejskim w Bytowie zastępcy burmistrza Jacka 
Czapiewskiego z organizacjami Fundacji Poszanowania Energii w sprawie 
Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla gminy Bytów. 
 
Odpowiedzi na pierwsze pytanie udzielił burmistrz Bytowa Pan Ryszard 

Sylka informując, iż spotkanie to głównie dotyczyło postępowania 
egzekucyjnego wobec jednego z największych dłużników gminy Bytów, 
którego procedury z wyegzekwowaniem należności trwają dość długo. 
Wiemy, że majątek dłużnika został już oszacowany, a więc istnieje nadzieja,  
że postepowanie egzekucyjne zostanie zakończone pomyślnie dla gminy 
Bytów. Zapewniając jednocześnie, że cała kwota zadłużenia została 
zabezpieczona i nie ma możliwości jej przedawnienia.  
 
Na drugie pytanie odpowiedzi udzielił zastępca burmistrza Pan Jacek 

Czapiewski informując, iż spotkanie to zostało zorganizowane na prośbę  
Fundacji Poszanowania Energii, która na zlecenie gminy Bytów prowadzi 
badania w sprawie opracowania Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla gminy 
Bytów. Było to spotkanie robocze z udziałem kierowników Urzędu 
Miejskiego, którzy zapoznali się ze wstępnymi założeniami tego dokumentu. 
Plan ten ma być gotowy do dnia 15.05.2015 r. Po tym terminie przystąpimy  
do jego realizacji. 
 
Radna Katarzyna Januszewska – Lisińska wystąpiła z wnioskiem o usunięcie 
korzeni drzew z placu zabaw, które zagrażają bezpieczeństwu nad jeziorem 
Jeleń. 
 
W odpowiedzi zastępca burmistrza Pan Jacek Czapiewski stwierdził,  
iż zadanie to zostanie wykonane. 
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Ad. pkt-u 5. 
 

W ramach interpelacji radni podnieśli następujące zagadnienia: 
 

• Radny Paweł Dykier  zapytał, czy w ramach pozyskanych środków  
z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych w 2016 roku będzie możliwość 
wykonania utwardzenia ulicy Chabrowej w Dąbiu prowadzącej  
w kierunku miejscowości Dąbki, która znajduje się w złym stanie 
technicznym. Jest to wniosek sołectwa Dąbie, które nie skorzystało jeszcze 
z takiego dofinansowania. 

 
Radny Stanisław Borzyszkowski 
 

• w sprawie wymiany uszkodzonych 2 płytek chodnikowych przy ul. 
Wąskiej w Bytowie, 

• w sprawie wymiany kostek brukowych na rynku w śródmieściu Bytowa, 
które są posadowione zbyt wysoko, 

• w sprawie zwrócenia się do Telekomunikacji Polskiej SA o właściwe 
położenie kostki brukowej wokół studzienki telekomunikacyjnej, która 
znajduje się przy kościele św. Katarzyny w Bytowie. Kostka ta została źle 
położona. Poza tym różni się ona od pozostałych, 

• w sprawie posadowienia zbyt nisko studzienki kanalizacyjnej przy ul. 
Kościelnej w Bytowie. 

 
Radny Tomasz Franciszkiewicz zapytał, dlaczego nie otrzymał odpowiedzi 
na interpelację z dnia 25.02.2015 r. od burmistrza Bytowa w sprawie   
zastosowania standardów technicznych i wykonawczych  budowy nowych 
tras rowerowych, którego materiały w tej sprawie przekazał osobiście 
burmistrzowi w dniu sesji. Nadmienił też, że z technologii tej skorzystało już 
wiele miast i gmin wchodzących w skład Fundacji Partnerstwa Dorzecza 
Słupi. Radny zapytał, jak burmistrz widzi rozwiązanie tego problemu oraz czy 
zamierza skorzystać z tych standardów? 
 

• w sprawie kosztów oraz wykonawcy opracowania analizy Techniczno-
Ekonomiczno-Środowiskowej „Rewitalizacji linii kolejowej Lipusz – 
Bytów, którą radni otrzymali w dniu sesji. 

 
Radna Katarzyna Januszewska – Lisińska odnosząc się do sprawozdania  
z działalności burmistrza Bytowa z dnia 22.12.2014 roku zapytała, czy jest 
możliwość uzyskania z Urzędu Miejskiego dokumentów potwierdzających 
dokonania przez firmę SOLVER corocznego przeglądu gwarancyjnego 
zamontowanych instalacji solarnych w domkach jednorodzinnych, 
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stwierdzając jednoznacznie, iż takiego przeglądu nie było, ponieważ jest jedną 
z osób, która posiada takie solary zamontowane przez ww. firmę?  

• w sprawie rozwiązania problemu spowolnienia ruchu na Osiedlu Jeziorki. 
• w sprawie wymiany uszkodzonych spowalniaczy ruchu na ul. Jeziornej. 

 
Radny Jerzy Wyczk 
 

• w sprawie koncepcji zagospodarowania Placu Krofeya przy ul. Drzymały 
w Bytowie. Radny zapytał, czy pomnik, wokół którego w poprzedniej 
kadencji toczyła się dyskusja będzie rozebrany, czy też nie? 

 
Radny Eugeniusz Wiatrowski zapytał, czy w ramach ogłoszonego przetargu 
przez Kompleks Basenowo-Rekreacyjny Nimfa w Bytowie, WOPR słupski, 
który wygrał przetarg, oferując najniższą cenę  za godzinę pracy ratownika 
zapewni właściwe bezpieczeństwo osób kąpiących się w bytowskim basenie?  
 

• w sprawie ponownego wystąpienia z pismem do prezesa ZZOK  
w Sierznie o właściwe uporządkowanie ternu wokół zakładu, które szpeci 
swym wyglądem. 

 
• w sprawie ustawienia na nasypie kolejowym tablic informujących zakaz 

wjazdu pojazdami motocyklowymi urządzającymi sobie rajdy 
motocrossowe. Na uciążliwości te skarżą się mieszkańcy, którzy poruszają 
się tą ścieżką. 

 
Radny Zbigniew Choma zapytał, czy z uwagi na duże zainteresowanie 
mieszkańców solarami słonecznymi,  gmina Bytów wzięła również udział  
w programie dotyczącym odnawialnych źródeł energii, zważywszy na fakt,  
iż do najbardziej wykorzystywanych odnawialnych źródeł energii można 
zaliczyć energię grawitacyjną wody, energię wiatru, biomasy i biopaliwa, 
energię słoneczną oraz energię geotermalną. 
 

• w sprawie wystąpienia z wnioskiem do firm zajmujących się odbiorem 
śmieci o właściwe ich zabezpieczenie. Radny podkreślił, iż nie może być 
sytuacji takiej, że śmieci te są porozrzucane po terenie w trakcie 
załadunku i rozładunku, w szczególności chodzi o firmę Stakom. 

 
• w sprawie budowy chodników przy drogach wojewódzkich, w tym  

w miejscowości Rekowo. Radny zasugerował, czy nie można byłoby 
wystąpić z wnioskiem do ZDW o rozpatrzenie możliwości ich budowy 
przy współudziale środków gminnych oraz wojewódzkich 50/50. 
Czy nie należałoby procedurę tę wszcząć w życie, zważywszy na fakt,  
iż są gotowe projekty, które nie są realizowane, z uwagi na brak środków. 
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Radna Lucyna Wojciechowska 
 

• w sprawie nasadzenia kwiatów na rynku w śródmieściu Bytowa. 
 

Radny Adam Mohr zapytał, czy w planach mpzp gminy Bytów w rejonie ul. 
Styp-Rekowskiego obejmującego teren Rzepnica są przeznaczone tereny pod 
rekreację, z możliwością utworzenia placu zabaw. 

 
Ad. pkt-u 6. 

Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  
w Bytowie w 2014 r. scharakteryzowała Pani Joanna Główczewska zastępca 
kierownika. 
 
Sprawozdanie to stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
W dyskusji nad ww. sprawozdaniem radny Eugeniusz Wiatrowski zapytał, 
czy MOPS zamiast „dawać” również organizuje prace społecznie użyteczne  
na terenie gminy Bytów.  
 
W odpowiedzi pani Joanna Główczewska stwierdziła, że prace społecznie 
użyteczne to instrument rynku pracy skierowany do osób bezrobotnych bez 
prawa do zasiłku, które korzystają jednocześnie ze świadczeń pomocy 
społecznej. Do wykonywania prac społecznie użytecznych mogą być 
skierowane osoby bezrobotne: 

• bez prawa do zasiłku, 
• korzystające ze świadczeń pomocy społecznej, 
• osoby uczestniczące w kontrakcie socjalnym, indywidualnym programie 

usamodzielniania, lokalnym programie pomocy społecznej lub 
indywidualnym programie zatrudnienia socjalnego, jeżeli podjęły 
uczestnictwo w tych formach w wyniku skierowania powiatowego 
urzędu pracy. Prace te mogą być wykonywane w wymiarze  
do 10 godzin tygodniowo na terenie gminy, w której bezrobotny 
zamieszkuje lub przebywa.  

Prace społecznie użyteczne może zorganizować gmina w: 
• jednostkach organizacyjnych pomocy społecznej, 
• organizacjach lub instytucjach statutowo zajmujących się pomocą 

charytatywną lub na rzecz społeczności lokalnej. 
Aby zorganizować na swoim terenie prace społecznie użyteczne, gmina 
powinna zawrzeć odpowiednie porozumienie z powiatowym urzędem pracy. 
Porozumienie określa w szczególności: 
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• liczbę bezrobotnych bez prawa do zasiłku, którzy zostaną skierowani  
w okresie objętym porozumieniem do wykonywania prac społecznie 
użytecznych, 

• liczbę godzin wykonywania prac społecznie użytecznych ogółem oraz 
miesięcznie przez jednego bezrobotnego bez prawa do zasiłku, 

• rodzaj i miejsce wykonywania prac społecznie użytecznych  
wraz z oznaczeniem podmiotów, w których będą organizowane prace 
społecznie użyteczne, 

• okresy wykonywania prac społecznie użytecznych i liczbę bezrobotnych 
bez prawa do zasiłku skierowanych do wykonywania w tych okresach 
prac społecznie użytecznych, 

• obowiązek informowania kierownika o nieobecności lub odmowie 
wykonywania prac społecznie użytecznych przez skierowanego 
bezrobotnego bez prawa do zasiłku itd., 

Powiatowy urząd pracy refunduje gminie ze środków Funduszu Pracy  
do 60% minimalnej kwoty świadczenia przysługującego bezrobotnemu. 
 
Na zakończenie swego wystąpienia pani Główczewska podkreśliła, iż te 
kwestie regulują stosowne przepisy, których musimy przestrzegać. Nie każda 
osoba kwalifikuje się do prac społecznie – użytecznych. Dlatego ich ilość nie 
możemy zwiększyć.  
 
Przewodniczący Rady podziękował pani Główczewskiej za obszerne 
przedstawienie sprawozdania informując jednocześnie, że radni otrzymali 
sprawozdanie MOPS  za 2014 r. wraz z materiałami przedsesyjnymi, 
w związku z tym prosi,  aby na przyszłość omawiać sprawozdania  
w krótszym czasie. 
 

Ad. pkt-u 7. 

Sprawozdanie z realizacji rocznego programu współpracy gminy Bytów  
z organizacjami pozarządowymi oraz z podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego w 2014 roku złożył kierownik Wydziału 
Edukacji, Kultury i Sportu Pan Andrzej Hrycyna. 
 
Sprawozdanie to stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Pytań ani uwag do ww. sprawozdania nie było. 
 
Przewodniczący Rady podziękował kierownikowi za skrótowe 
przedstawienie sprawozdania jednocześnie informując, że radni otrzymali 
sprawozdanie za 2014 r. wraz z materiałami przedsesyjnymi, przechodząc tym 
samym do kolejnego punktu obrad.   

Na sesję przybył radny Bartosz Majkowicz 
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Ad. pkt-u 8. 

Podjęcie uchwał w sprawie: 

 
zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego za 2014 rok 
Biblioteki Miejskiej w Bytowie (druk nr 59). 
 
Projekt uchwały omówiła skarbnik Bytowa Pani Barbara Góra na podstawie 
załącznika nr 1, 2, 3 i 4 do niniejszego projektu uchwały. 
 
Stanowisko Komisji Potrzeb Społecznych przedstawił jej przewodniczący Pan 

Adam Mohr informując, iż Komisja projekt uchwały zaopiniowała 
pozytywnie bez żadnych uwag. 
 
Głosów w dyskusji nie było. 
 
Wobec powyższego przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie ogólne. 
 
W wyniku głosowania: (19-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę Nr VII/50/2015 
Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 29.04.2015 r. – jednogłośnie przyjęła.   

 
/W głosowaniu nie wzięli udziału radny Zbigniew Choma oraz radny Tomasz Franciszkiewicz/ 

 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

/ 

zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego za 2014 rok 
Bytowskiego Centrum Kultury w Bytowie (druk nr 60). 
 
Projekt uchwały omówiła skarbnik Bytowa Pani Barbara Góra na podstawie 
załącznika nr 1, 2, 3 i 4 do niniejszego projektu uchwały. 
 
Stanowisko Komisji Oświaty i Polityki Społecznej przedstawił jej 
przewodniczący Pan Adam Mohr informując, iż Komisja projekt uchwały 
zaopiniowała pozytywnie bez uwag. 
 
Głosów w dyskusji nie było. 
 
Wobec powyższego przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie ogólne. 
 
W wyniku głosowania: (20-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę Nr VII/51/2015 
Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 29.04.2015 r. – jednogłośnie przyjęła.   
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/W głosowaniu nie wziął udziału radny Zbigniew Choma/ 
 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego pn. „Udorpie – Zachód” dla terenów położonych  
w obrębie geodezyjnym Udorpie (druk nr 51). 
 
Projekt uchwały omówił zastępca burmistrza Pan Andrzej Kraweczyński 
informując, że przystąpienie do sporządzenia planu miejscowego dla terenów 
zlokalizowanych w miejscowości Udorpie następuje w związku z potrzebą 
wyznaczenia na terenie gminy nowych obszarów przeznaczonych pod 
zabudowę produkcyjno-składowo-usługową. Obszar opracowania planu 
miejscowego jest zlokalizowany w zachodniej części wsi,  
w pewnym oddaleniu od głównego układu ruralistycznego, wzdłuż drogi 
powiatowej, łączącej Udorpie z droga krajową. Obejmuje swoim zakresem 
działki zabudowane obiektami gospodarczymi i inwentarskimi służącymi 
działalności rolniczej (pozostałości po Państwowym Gospodarstwie Rolnym) 
oraz grunty rolne kl. III i IV. W granicach opracowania występuje także 
zabudowa mieszkaniowa usytuowana wzdłuż drogi powiatowej. Łączna 
powierzchnia terenu opracowania wynosi 12,30 ha.  
 
Stanowisko Komisji Budżetu i Rozwoju Gminy Bytów przedstawił jej 
przewodniczący Pan Aleksander Pradella informując, iż Komisja projekt 
uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie, bez żadnych uwag. 
 
Pozostałe komisje stałe Rady Miejskiej nie wniosły uwag. 
 
Następnie przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. projektem 
uchwały. 
 
Pytań ani uwag do ww. projektu uchwały nie było. 
 
Wobec powyższego przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie ogólne. 
 
W wyniku głosowania: (18-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę Nr VII/52/2015 
Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 29.04.2015 r. – jednogłośnie przyjęła.   

 
/W głosowaniu nie wzięli udziału radna Maria Kułakowska, radny Jacek Orłowski, radny Stanisław 

Borzyszkowski/ 

 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
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przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań  
i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Bytów  
(druk nr 52). 

 
 

Zmiany do projektu uchwały omówił zastępca burmistrza Pan Andrzej 

Kraweczyński informując, iż zgodnie z ustawą o planowaniu  
i zagospodarowaniu przestrzennym studium określa politykę przestrzenną 
gminy, w tym lokalne zasady zagospodarowania przestrzennego. 
Obowiązujący od 2012 r. dokument zachowuje aktualność w zakresie 
głównych kierunków rozwoju. Przystąpienie w 2014 r. do jedynej, jak dotąd, 
zmiany studium nie wynikało z potrzeby zmian w polityce przestrzennej 
gminy, lecz nastąpiło na wniosek spółki Aldesa Nowa Energia, działającej  
w imieniu Polskich Sieci Elektroenergetycznych S.A., realizującej zadania 
związane z rozbudową Krajowego Systemu Elektroenergetycznego. Zmiana 
studium obejmowała korektę przebiegu projektowanej napowietrznej linii 
elektroenergetycznej 2x400 kV relacji Gdańsk Przyjaźń – Żydowo Kierzkowo. 
Szacuje się, że koszt opracowania zmiany studium wyniesie ok. 30 tys. zł. 
Przewiduje się przeprowadzenie zmiany ustaleń studium w granicach sześciu 
(6) obszarach zlokalizowanych w następujących obrębach geodezyjnych:  
1- obręb Gostkowo ( I ), powierzchnia ok. 18 ha,  

2- obręb Gostkowo ( II ), pow. ok. 18 ha,  

3- obręb Świątkowo, pow. ok. 32 ha,  

4- obręb Udorpie ( I ), pow. ok. 36 ha,  

5- obręb Udorpie ( II ), pow. ok. 67 ha,  

6- obręb Sierzno, pow. ok. 46 ha. R a z e m : 217 ha. 
 
Komisja Budżetu, Finansów i Rozwoju Gminy projekt uchwały zaopiniowała 
pozytywnie. 
 
Pozostałe komisje nie wniosły żadnych uwag. 
 
Głosów w dyskusji nie było. 
 
Wobec powyższego przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie ogólne. 
 
W wyniku głosowania: (20-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę Nr VII/53/2015 
Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 29.04.2015 r. – jednogłośnie przyjęła.   

/W głosowaniu nie wziął udziału radny Stanisław Borzyszkowski/ 

 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
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przystąpienia do Powiatowego Programu Profilaktyki Zakażeń 
Wirusem Brodawczaka Ludzkiego (HPV) na lata 2015 – 2019  
(druk nr 54). 
 
Projekt uchwały omówił burmistrz Bytowa Pan Ryszard Sylka informując,  
że w ubiegłym roku odbył się I Marsz Różowej Wstążki. Pokłosiem tamtego 
Marszu było wystąpienie radnej Anny Sinkiewicz, aby objąć szczepieniem 
ochronnym dziewczęta w wieku 12 lat na terenie gminy Bytów.  
Co do podjęcia takiej uchwały były obawy, ponieważ interpretacja szczepień 
w naszym środowisku była różna. Jedni byli za, inni przeciw. Wobec 
powyższego przystąpiono do organizacji kampanii informacyjnej popartej 
przez różne instytucje. Między innymi wystąpiono z wnioskiem do Starosty 
Bytowskiego o stworzenie Powiatowego Programu Szczepień Ochronnych.  
Z podobnymi wnioskami w tej sprawie wystąpiło też Stowarzyszanie Kobiet 
na Rzecz Kobiet i Rodziny, Sanepid Bytowski, Amazonki Bytowskie. Powiat 
poparł ten wniosek i wystąpił do wszystkich samorządów Powiatu 
Bytowskiego o przystąpienie do ww. programu.  Z pośród 10 gmin Powiatu 
Bytowskiego, 7 gmin najprawdopodobniej przystąpi do programu. Program 
gminy zakłada dofinansowanie na 5 lat, w kwocie 250 zł na jedną osobę.   
 
Stanowisko komisji merytorycznej tj. Komisji Oświaty i Polityki Społecznej 
przedstawił jej przewodniczący Pan Adam Mohr informując, iż Komisja przy 
1 głosie wstrzymującym się projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 
 
Następnie głos w dyskusji zabrała radna Katarzyna Januszewski – Lisińska 

informując, iż na Komisji OPS wstrzymała się od głosu, ponieważ zbyt mało 
posiadała informacji na ten temat. Po zapoznaniu się z Programem oraz 
informacjami zasięgniętymi z mediów stwierdziła, iż ma obawy co do podjęcia 
ww. uchwały oraz zaszczepienia swojego dziecka tą szczepionką. 
Argumentacje podane w projekcie uchwały nie przekonują radnej. To, że się 
zaszczepimy przeciw zakażeniu wirusem HPV, nie oznacza wcale, że nie 
zachorujemy na raka szyjki macicy. Szczepionka jest jedynie na 4 wirusy 
onkogenne powodujące raka szyjki macicy a jest ich około 20. Jedynie uśpimy 
naszą czujność. Bardzo ważna w tej sprawie jest profilaktyka i badania 
cytologiczne, które powinniśmy przestrzegać. Nie przekonują ją też 
argumenty o tym, że jest to szczepionka, która likwiduje poniekąd raka szyjki 
macicy. Uważa, że szczepionka ta nie rozwiązuje problemu. Lepszym 
rozwiązaniem byłoby przeznaczyć te pieniądze na profilaktykę i edukację 
dziewcząt,  niż na szczepionkę, która nam nie pomoże, a jedynie wesprze  
firmy farmaceutyczne. Jednocześnie podkreśliła, że Japonia po kilku latach 
wycofała się z rekomendacji tej szczepionki, ponieważ było bardzo dużo skarg 
i wniosków o odszkodowania.  
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Następnie głos zabrała radna Anna Sinkiewicz odnosząc się poniekąd 
do wypowiedzi radnej Katarzyny Januszewskiej – Lisińskiej, która 
przestudiowała ten temat bardzo dogłębnie. Niemniej jednak przyczyn 
zachorowań na raka szyjki macicy jest bardzo dużo.  Ale mądrzy ludzi zaleźli 
sposób, żeby to zahamować. Tu trzeba zmienić cały sposób myślenia. Bo to,  
że my się zaszczepimy, nie zwalnia nikogo z chodzenia do lekarza.  
A to, że mamy chodzić do lekarza, to też wynika ze świadomości, którą 
nabywamy. Po to organizujemy różnego rodzaje akcje profilaktyczne, aby 
zachęcić ludzi do badań. Między innymi w tej sprawie są organizowane 
spotkania z młodzieżą oraz Marsz Różowej Wstążki. Takie szczepienie na 
pewno nie uchroni nas przed rakiem. Ale może okazać się tak,  
że przyczyną zachorowania na raka był właśnie ten wirus. Dlatego ważne jest 
aby się zaszczepić. Nie cofajmy się wstecz. Posłuchajmy mądrych ludzi, którzy  
to wymyślili i wprowadzają w życie. Korzystajmy z ich wiedzy oraz nauki 
medycyny, która posunęła się bardzo do przodu apelowała radna Sinkiewicz, 
która jest również lekarzem.   
 
Radna Katarzyna Januszewska – Lisińska w dalszej części swojego 
wystąpienia uważa, że w tej sprawie jest duży nacisk firm farmaceutycznych, 
które na tym zarabiają. 
 
Radna Anna Sinkiewicz odnosząc się do ww. wypowiedzi radnej podkreśliła, 
że nie interesuje ją to, kto na tym zarobi. Dla niej ważne jest to, że szczepionka 
ta jest przeznaczona dla danej osoby i dla danego człowieka. 
 
W toku dalszej dyskusji radna Katarzyna Januszewska – Lisińska podkreśliła, 
iż nie jest to tak, że całkowicie opowiada się przeciwko jakimkolwiek 
szczepionkom. Tak nie jest. Dzieci należy szczepić. Wyjątek stanowi tylko 
ta szczepionka, która budzi dużo kontrowersji. Między innymi zabieramy 
pieniądze z jakiś innych badań profilaktycznych. Poza tym na podstawie 
danych statystycznych państw zachodnich szczepionka ta nie zdała egzaminu, 
przynosząc wręcz ujemny skutek. Na podstawie tej wiedzy na pewno nie 
zaszczepi swojego dziecka, powiedziała radna. 
 
Radna Barbara Kosmowska przysłuchując się dyskusji podkreśliła, iż każda  
z radnych biorących udział w dyskusji ma rację. Każdej chodzi o zdrowie  
i życie ludzkie. Jednak, aby rozwiać wszelkie wątpliwości poprosiła radną 
Sinkiewicz, aby z punktu wiedzy lekarza po raz kolejny przekonała radnych 
do podjęcia ww. uchwały i zaszczepienia swoich dzieci przeciw zakażeniu 
wirusem HPV. Zasugerowała też przełożenie tematu, celem zorganizowania 
szerszej debaty pod kątem uzyskania więcej informacji na ten temat. 
Zapraszając ludzi kompetentnych. Osobiście opowiada się za szczepieniem.  
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Radny Tomasz Franciszkiewicz również opowiedział się jak radna Barbara 
Kosmowska za przełożeniem tematu, do czasu wyjaśnienia wszelkich 
wątpliwości w tej sprawie, czy należy się zaszczepić tą szczepionką, czy też 
nie. Ponieważ kraje zachodnie wycofują się z tego. Miedzy innymi Japonia. 
Temat ten trzeba dogłębnie zbadać, czy nie lepiej byłoby przeznaczyć 
te pieniądze na profilaktykę i edukację, niż na szczepionkę wspierając firmy 
farmaceutyczne. Zarazem zapytał, czy zrobiono ankietę osób chętnych  
w szkołach, rodziców, którzy chcieli by zaszczepić swoje dzieci  
tą szczepionką, zważywszy na fakt, iż efekt jej działania poznamy dopiero  
za kilkanaście lat? Kolejna sprawa, która go nurtuje, to skąd wzięto takie 
algorytmy podziału tych środków na poszczególne lata. 
 
Radna Katarzyna Januszewska – Lisińska podkreśliła, iż nie wiemy jak długo 
ta szczepionka jest skuteczna. Być może, za parę lat w ogóle nie będzie 
działała. Poza tym Słupsk, który również przystąpił do tego programu,  
35 % mieszkańców nie skorzystało z tego szczepienia. 
 
Radny Eugeniusz Wiatrowski z uwagi na wątpliwości jakie pojawiły się  
w trakcie dyskusji, w imieniu Klubu Porozumienie składa wniosek  
o wycofanie tej uchwały do ponownego rozpatrzenia przy współudziale osób 
kompetentnych. 
 
Burmistrz Bytowa Pan Ryszard Sylka nie zgadza się z wnioskiem Klubu 
radnych Porozumienie. Podkreślił, że projekt tej uchwały powstał  
na wniosek radnych poprzedniej kadencji. Dyskusja na ten temat trwała, 
wymieniając stowarzyszenia, które się tym tematem zajmowały. Poza tym 
Powiat wyznaczył termin przystąpienia do Programu, z uwagi  
na ogłoszenie przetargu na świadczenie tej usługi  do 30.04.br. Uchwała  
ta w żaden sposób nie przymusza do szczepienia ochronnego. Jest to sprawa 
każdego indywidualna. Wręcz odwrotnie zachęca do ochrony zdrowia 
poprzez cykliczne badania profilaktyczne. Jednocześnie odpowiedział  
na pytanie radnego Franciszkiewicza, czy była przeprowadzona ankieta  
w szkołach, powiedział, że takiej ankiety nie wolno przeprowadzać, nie mając 
załatwionego tematu. Jeżeli chodzi o koszty szczepień, są to wyliczenia, które 
gmina zaproponowała. 
 
Radny Bogdan Adamczyk podkreślił, że bardzo dużo na dzisiejszej sesji 
mówi się o badaniach profilaktycznych, o ich działaniach oraz o Marszu 
Różowej Wstążki, która niedawno się odbyła. Szkoda tylko, że w tej akcji nie 
wzięli udziału osoby ze środowiska medycznego, jak lekarze, czy pielęgniarki. 
Akcja ta pokazuje, jak ważna dla społeczeństwa jest świadomość badania się. 
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Radna Anna Sinkiewicz po raz kolejny zaapelowała, aby nie odrzucać tej 
uchwały do następnego spotkania, ponieważ jest to cel zasadny. Powinniśmy 
się szczepić, które być może we wczesnym stadium uchronią nas przed 
zakażeniem wirusem HPV. Wiemy  też, że szczepionka ta w 100% nie uchroni 
nas przed rakiem szyjki macicy. Ale jest to pewna osłona, która jakiś procent 
uchroni  nas przed zachorowaniem. Wykorzystajmy wiedzę ludzi mądrych  
na ten temat. Osobiście zaszczepiła swoją córkę przed wirusem HPV. Jeżeli 
radni nie chcą podjąć tej uchwały. To nie muszą. Nie musimy robić tego  
na siłę. Ale wiedza na ten temat jest wystarczająca. Po to są robione różnego 
rodzaju akcje, aby zachęcić ludzi to badania się oraz szczepień. 
 
Radny Tomasz Franciszkiewicz powiedział, że jak najbardziej opowiada  
się  za szczepieniami. Tylko w tej sprawie mamy bardzo mało wiedzy na ten 
temat. Gdyby była przeprowadzona ankieta w tej sprawie. Gdyby informacja 
na ten temat była bardziej rozpowszechniona. Wówczas byłoby nam łatwiej 
podjąć konkretną decyzję w tej sprawie. Argumenty poruszane przez radną 
Katarzynę Januszewską – Lisińską oraz radną Sinkiewicz są bardzo istotne  
w tej sprawie. Ale tak naprawdę nie mamy pewności, że są to działania 
skuteczne. Czy nie lepiej byłoby przeznaczyć tych pieniędzy na profilaktykę,  
czy wiedzę edukacyjną, zważywszy, że jest to cel długofalowy. Dlaczego jest 
tak, że kraje najbardziej rozwinięte, z tego się wycofują.  
 
Radny Aleksander Pradella podkreślił, że szczepienie nie jest obowiązkowe. 
Niemniej jednak Klub PO będzie głosował za uchwałą.   
 
Wobec podzielonych zdań, przewodniczący Rady poddał wniosek formalny 
radnego Eugeniusza Wiatrowskiego pod głosowanie ogólne, aby projekt 
uchwały przełożyć do ponownego rozpatrzenia, celem szerszej konsultacji. 
 
W wyniku głosowania: (4-za, p-13, w-4) wniosek radnego Eugeniusza 
Wiatrowskiego został odrzucony. 
 
Wobec powyższego przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
glosowanie ogólne w wersji niezmienionej. 
 
W głosowaniu: (15-za, p-4, w-2) Rada Miejska uchwałę Nr VII/54/2015 Rady 
Miejskiej w Bytowie z dnia 29.04.2015 r. – przyjęła.   

 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
zmiany uchwały w sprawie poboru opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów oraz określenia 
wysokości wynagrodzenia za inkaso (druk nr 65). 
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Projekt uchwały omówiła skarbnik Bytowa Pani Barbara Góra informując, 
iż zmiana dotyczy powołania dwóch nowych inkasentów w związku  
z wyborem nowych sołtysów na lata 2015 – 2019. 
 
Komisja Budżetu i Rozwoju Gminy Rady Miejskiej w Bytowie projekt uchwały 
zaopiniowała pozytywnie. 
 
Komisja Rozwoju Wsi i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej w Bytowie 
projekt uchwały zaopiniowała jw.  
 
Głosów w dyskusji nie było. 
 
Wobec powyższego przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie. 
 
W głosowaniu: (21-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę Nr VII/55/2015 Rady 
Miejskiej w Bytowie z dnia 29.04.2015 r. – jednogłośnie przyjęła.   

 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
zmiany uchwały w sprawie poboru podatków w drodze inkasa  
(druk nr 58). 
 
Projekt uchwały omówiła skarbnik Bytowa Pani Barbara Góra informując,  
iż w związku z upływem kadencji sołtysów w I kwartale 2015 r. 
przeprowadzono wybory sołtysów w wyniku których w sołectwie Pomysk 
Wielki i Sierzno nastąpiła zmiana osób pełniących te funkcje. Wobec 
powyższego konieczne jest dokonanie zmiany w wykazie inkasentów gminy 
Bytów.  
 
Komisja Budżetu i Rozwoju Gminy Rady Miejskiej w Bytowie projekt uchwały 
zaopiniowała pozytywnie. 
 
Pozostałe komisje stałe Rady Miejskiej w Bytowie nie wniosły żadnych uwag.  
 
W związku z powyższym przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie ogólne. 
 
W głosowaniu: (21-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę Nr VII/56/2015 Rady 
Miejskiej w Bytowie z dnia 29.04.2015 r. – jednogłośnie przyjęła.   

 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
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przyj ęcia projektu uchwały Rady Miejskiej w Bytowie w sprawie 
ustanowienia Odznaki Honorowej Gminy Bytów, ustalenia jej wzoru oraz 
zasad i trybu nadawania i sposobu noszenia (druk nr 53). 
 
Projekt uchwały szczegółowo omówił burmistrz Bytowa Pan Ryszard Sylka. 

Poinformował, że w lutym 2008 roku została przyjęta uchwała o nadawaniu 
Honorowego Obywatelstwa Miasta Bytowa. Pokłosiem tamtej uchwały było 
nadanie 4-ch tytułów Honorowego Obywatela Miasta Bytowa. Po przyjęciu  
uchwały pojawiły się głosy krytyczne od mieszkańców miasta, aby  
w przyszłości uwzględnić zapis dotyczący nadania tytułu Honorowego 
Obywatela również mieszkańcom spoza miasta. Nie tylko osobom 
zameldowanym na stałe. Były to uwagi, które nie kwestionowały poprzedniej 
uchwały. Poza tym, aby uchwała ta była prawomocna niezbędne jest 
przesłanie jej wraz z projektem ustanowienia Odznaki Honorowej Gminy 
Bytów, w celu uzyskania pozytywnej opinii ministra właściwego  
ds. administracji publicznej oraz zgody Prezydenta Rzeczypospolitej Polski. 
Medal za zasługi ma być przyznawany zarówno osobom fizycznym,  
jak i organizacjom. Bez względu na miejsce funkcjonowania, zamieszkiwania 
oraz prowadzenia działalności. Zostanie też powołany skład Kapituły 
Odznaki Honorowej Gminy Bytów w liczbie 9 członków na okres danej 
kadencji Rady Miejskiej w Bytowie. W skład której będą wchodziły osoby 
oprócz przedstawicieli Rady, Burmistrza, także osoby z organizacji 
pozarządowych, środowisk naukowych, gospodarczych lub kulturalnych 
gminy Bytów. Odznakę nadaje Rada Miejska w Bytowie w drodze uchwały  
na wniosek Kapituły. 
 
Stanowisko Komisji Oświaty i Polityki Społecznej przedstawił jej 
przewodniczący Pan Adam Mohr informując, iż Komisja dwukrotnie 
zajmowała się projektem uchwały. Na pierwszym spotkaniu zaproponowała 
zmiany, które zostały uwzględnione przez burmistrza Bytowa polegające 
między innymi, aby wśród zasług przyszłego kandydata do Odznaki 
Honorowej znalazły się jego dokonania na polu bezinteresownego niesieniu 
pomocy innym mieszkańcom. 
 
W dyskusji radny Rafał Gierszewski zapytał, która odznaka będzie 
nadrzędna? Czy jest możliwość, że dana osoba otrzyma dwa wyróżnienia, tj. 
odznakę oraz status Honorowego Obywatela Miasta Bytowa? 
 
W odpowiedzi burmistrz Bytowa Pan Ryszard Sylka stwierdził, iż nie należy 
w ten sposób patrzeć. Należy bardziej wgłębić się w zapisy obydwóch uchwał. 
Jeżeli chodzi o drugi pytanie, to nie ma żadnych przeciwskazań, aby jedna 
osoba otrzymała dwa wyróżnienia. Ale o tym decyduje Kapituła. 
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Innych głosów w dyskusji nie było. 
 
Wobec powyższego przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie ogólne. 
 
W głosowaniu: (20-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę Nr VII/57/2015 Rady 
Miejskiej w Bytowie z dnia 29.04.2015 r. – przyjęła.   
 

/W głosowaniu nie wziął udziału radny Zbigniew Choma/ 

 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
określenia regulaminu otwartego konkursu ofert oraz kryteriów 
wyboru ofert na zapewnienie możliwości korzystania z wychowania 
przedszkolnego w niepublicznych przedszkolach i niepublicznych 
innych formach wychowania przedszkolnego (druk nr 55). 
 
Projekt uchwały na podstawie uzasadnienia do niniejszego projektu uchwały 
szczegółowo omówił zastępca burmistrza Pan Jacek Czapiewski. 
 
Komisja OPS nie wniosła uwag do ww. projektu uchwały. 
 
Głosów w dyskusji nie było. 
 
W związku z powyższym przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie ogólne. 
 
W głosowaniu: (20-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę Nr VII/58/2015 Rady 
Miejskiej w Bytowie z dnia 29.04.2015 r. – przyjęła.   
 

/W głosowaniu nie wziął udziału radny Zbigniew Choma/ 

 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 
zmiany uchwały w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania  
na terenie miasta Bytowa oraz wysokości stawek opłat za parkowanie  
i sposobu ich pobierania (druk nr 64). 
 
Projekt uchwały omówił zastępca burmistrza Pan Andrzej Kraweczyński. 

Poinformował, że zmiany przede wszystkim polegają na: 
 

• wykreśleniu z wykazu ulic objętych SPP ulicę Starokościelną. Ulica ta 
nie może zostać objęta strefą płatnego parkowania ze względu na jej 



 20

położenie w strefie ograniczonego ruchu i jest tylko dostępna dla 
mieszkańców, którzy dysponują odpowiednim identyfikatorem 
upoważniającym do wjazdu w strefę. 

• zmniejszeniu kwoty opłaty za miejsce zastrzeżone z 600 zł na 300 zł 
miesięcznie z uwagi na brak zainteresowania tą formą opłaty,  
ze względu na zbyt wysoką stawkę. 

• poprawieniu nazwy ,, parkometr ”  na właściwą nazwę ,, parkomat ”. 
• wprowadzeniu od 1 marca 2015 r. nowych dowodów osobistych,  

w których nie występuje adres zameldowania zmieniono zapis 
dotyczący nabycia abonamentu rocznego mieszkańca na podstawie 
oświadczenia lub dokumentu potwierdzającego zameldowanie  
na pobyt stały. 

 
Pozytywne stanowisko Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gminy 
przedstawił jej przewodniczący Pan Aleksander Pradella. 
 
W dyskusji radny Bogdan Adamczyk poruszył sprawy związane  
z prawidłowym oznakowaniem parkingów w mieście. W szczególności chodzi 
o oznakowanie poziome i pionowe. 
 
W odpowiedzi zastępca burmistrza Pan Andrzej Kraweczyński stwierdził,   
iż wspólnie z Wydziałem WI dyskutował już na ten temat. W tej sprawie 
zostały już skierowane odpowiednie pisma, w tym również do Ministerstwa 
Infrastruktury i Rozwoju w Warszawie.  
 
Innych głosów w dyskusji nie było. 
 
W związku z powyższym przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie ogólne. 
 
W głosowaniu: (21-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę Nr VII/59/2015 Rady 
Miejskiej w Bytowie z dnia 29.04.2015 r. – jednogłośnie przyjęła.   
 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 
wprowadzenia zmian w budżecie gminy Bytów na 2015 rok  
(druk nr 61).  
 
Nową wersję projektu uchwały wraz z autopoprawkami szczegółowo  
omówiła skarbnik Bytowa Pani Barbara Góra. 
 
Komisja Budżetu, Finansów i Rozwoju Gminy projekt uchwały bez 
autopoprawek zaopiniowała pozytywnie. 
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Pozostałe komisje stałe Rady Miejskiej do pierwotnej wersji projektu uchwały 
nie wniosły żadnych uwag. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zgłoszone autopoprawki, które 
zostały przyjęte. Głosowanie: (20-za, p-1, w-0). 
 
Radny Tomasz Franciszkiewicz  wnioskuje, o uwzględnienie  
w przyszłorocznym budżecie gminy Bytów środków na remont ulicy Cichej  
w Bytowie, która znajduje się w złym stanie technicznym. Poza tym inwestycję  
tę proponuje wykonać wraz z przebudową ul. Kościuszki. 
 
W odpowiedzi burmistrz Bytowa Pan Ryszard Sylka zapewnił radnego, 
iż pamięta o wszystkich ulicach na terenie gminy Bytowa, w tym także o ulicy 
Cichej. Na dzień dzisiejszy nie chciałby składać żadnych deklaracji ani obietnic  
w sprawie przyszłorocznego budżetu gminy. 
 
W głosowaniu: (21-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę Nr VII/60/2015 Rady 
Miejskiej w Bytowie z dnia 29.04.2015 r. – jednogłośnie przyjęła wraz  
z autopoprawkami.   
 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
 
zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy Bytów na lata 2015 – 
2024 (druk nr 62). 
 
Projekt uchwały wraz z autopoprawkami szczegółowo omówiła skarbnik 
Bytowa Pani Barbara Góra. 
 
Komisja Budżetu, Finansów i Rozwoju Gminy projekt uchwały przy  1 głosie 
wstrzymującym się zaopiniowała pozytywnie.  
 
Głosów w dyskusji nie było. 
 
W związku z powyższym przewodniczący Rady poddał autopoprawki  
do projektu uchwały pod głosowanie ogólne, które zostały przyjęte 
jednogłośnie. 21-za. 
 
W głosowaniu: (21-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę Nr VII/61/2015 Rady 
Miejskiej w Bytowie z dnia 29.04.2015 r. – jednogłośnie przyjęła wraz  
z autopoprawkami.   
 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
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Sesję Rady Miejskiej opuścił radny Rafał Gierszewski 

Ad. pkt-u 9. 
Przewodniczący Rady Pan Jan Treder odczytał treść stanowiska Rady 
Miejskiej w Bytowie w sprawie udzielenia aprobaty strajkującym rolnikom  
w Warszawie, którego wnioskodawcą był Pan Wincenty Kniter. 
 
Następnie za zgodą Rady Miejskiej udzielono głosu osobie spoza Rady 
Miejskiej Panu Wincentemu Knitrowi. 20-za. 
 
Pan Wincenty Kniter zabierając głos w powyższej sprawie podkreślił,  
iż głównym celem jego wniosku było to, że rolnicy ci bronią polskiej ziemi, 
aby nie poszła ona w obce ręce. Dlatego bardzo ważne dla niego było to, aby 
Rada Miejska zajęła się tym problemem i podjęła stosowne stanowisko  
w tej sprawie. 
 
W głosowaniu: (20-za) Rada Miejska przyjęła stanowisko. Treść stanowiska 
stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
 
Ad. pkt-u 10. 
Na nw. interpelacje odpowiedzi udzielił burmistrz Bytowa Pan Ryszard 
Sylka. 
 

• w sprawie zastosowania standardów technicznych i wykonawczych  
budowy ścieżki rowerowej na odcinku Suchorze – Bytów powiedział,  
iż rzeczywiście nie udzielił odpowiedzi radnemu, ponieważ wcześniej 
opuścił posiedzenie sesji. Niemniej jednak sprawa ta wraz z materiałami  
została przekazana do Wydziału WI. Najważniejszą sprawą jest 
nawierzchnia tej ścieżki. Należy wybrać taką technologię, aby była ona jak 
najtrwalsza. Pomimo różnych sugestii rowerzystów, czy cyklistów,  
że asfalt jest lepszy, to odmiennego zdania są projektanci oraz ZDW, 
którzy stoją na stanowisku takim, że lepszym rozwiązaniem jest położenie 
polbruku niefrezowanego, który łatwiej można zdjąć przy remoncie. Poza 
tym koszty są podobne. 
 

• w sprawie koncepcji zagospodarowania Placu Krofeya przy ul. Drzymały 
w Bytowie powiedział, że w ostatnim czasie były prowadzone bieżące 
remonty tego placu. Natomiast nie powzięto żadnych większych działań 
w tym zakresie, z uwagi na brak środków w budżecie gminy Bytów. 
Liczymy, że zadanie to wpisze się w plan rewitalizacji miasta, który 
będzie obejmował ten rejon. Poza tym będzie możliwość otrzymania 
środków zewnętrznych.  
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• w sprawie zapewnienia właściwego bezpieczeństwa obsługi ratowniczej 
na basenie w Bytowie powiedział, że kwota zaproponowana przez WOPR 
słupski jest na takim samym poziomie jaką zaproponował nam  
w ubiegłym roku WOPR z Wrocławia. Do dnia dzisiejszego nie było 
żadnych skarg ani uwag. Liczba ratowników się nie zmieniła, 
gwarantując bezpieczeństwo. Jeżeli chodzi o jakieś dodatkowe pytania,  
to można je kierować bezpośrednio do prezesa Kompleksu Basenowo-
Rekreacyjnego Nimfa Pana Krzysztofa Stępienia obecnego  
tu na sali. 

 
• w sprawie budowy chodników przy drogach wojewódzkich, w tym  

w miejscowości Rekowo przy współudziale środków gminnych oraz 
wojewódzkich 50/50 powiedział, że byłby to bardzo dobry pomysł  
za który by optował. Odpowiedź ZDW jest taka, że mogą przystąpić  
do budowy chodników w miejscowości Rekowo, Gostkowo oraz zatoczki 
autobusowej w Dąbiu pod warunkiem, że gmina Bytów pokryje koszty 
robocizny. Natomiast koszty zakupu materiałów ZDW. Niemniej jednak 
będziemy monitować w tej sprawie. 

 
• w sprawie przeznaczenia terenów pod rekreację, z możliwością 

utworzenia placu zabaw w miejscowości Rzepnia powiedział, że gmina 
Bytów w tym rejonie nie posiada żadnych gruntów. Możliwość 
utworzenia placu zabaw na dzień dzisiejszy jest niemożliwa, ponieważ  
w pobliżu znajdują się place zabaw. Nie jest to tak, że temat ten jest 
zamknięty.  

 
Na nw. interpelacje odpowiedzi udzielił zastępca burmistrza Pan Andrzej 
Kraweczyński. 
 

• w sprawie utwardzenia ulicy Chabrowej w Dąbiu prowadzącej  
w kierunku miejscowości Dąbki ze środków pochodzących z Funduszu 
Ochrony Gruntów Rolnych w 2016 roku powiedział,  
iż faktycznie gmina Bytów w ubiegłym roku wystąpiła z wnioskiem  
o remont drogi w Udorpiu pozyskując środki w ramach tego funduszu.  
W tym roku wystąpiono również z wnioskiem o jej zakończenie.  
W  najbliższym czasie zostanie dokonana szczegółowa analiza stanu 
technicznego wszystkich dróg gminnych, co pozwoli ustalić  kolejność  
ich remontu. 
 

• w sprawie wymiany uszkodzonych 2 płytek chodnikowych przy ul. 
Wąskiej w Bytowie powiedział, że do dnia 5.05.br., zadanie to zostanie 
wykonane. 
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• w sprawie wymiany kostek brukowych na rynku w śródmieściu Bytowa, 
które są posadowione zbyt wysoko powiedział, że zwrócimy  
się do wykonawcy o ich  naprawę w ramach gwarancji. 

 
• w sprawie zwrócenia się do Telekomunikacji Polskiej SA o właściwe 

położenie kostki brukowej wokół studzienki telekomunikacyjnej 
powiedział, że wniosek w tej sprawie zostanie skierowany do Wydziału 
WI, celem załatwienia. 

 
• w sprawie zbyt nisko posadowionej studzienki kanalizacyjnej  

przy ul. Kościelna – Wąska powiedział, że wniosek w tej sprawie zostanie 
skierowany do Wydziału WI, celem załatwienia. 

 
• w sprawie wymiany uszkodzonych spowalniaczy ruchu na ul. Jeziornej 

oraz rozwiązania problemu spowolnienia ruchu na całym Osiedlu Jeziorki 
powiedział, że do dnia 31.05.br., spowalniacze ruchu na ul. Jeziornej 
zostaną naprawione. Jeżeli chodzi o rozwiązanie problemu spowolnienia 
ruchu na całym Osiedlu Jeziorki, to z uwagi na brak środków w budżecie 
gminy, temat ten zostanie rozpatrzony w terminie późniejszym. Poza tym 
sprawę tę trzeba jeszcze raz dokładnie przeanalizować, czy zachodzi 
konieczność ustawienia dwóch znaków w strefie stałego zamieszkania  
tj. ograniczenia prędkości do 20 km/h oraz spowalniaczy ruchu. Podobną 
sytuację mamy na Osiedlu Konstytucji 3- Maja, gdzie faktycznie z uwagi 
na bezpieczeństwo wprowadzamy takie rozwiązanie. 
 

• w sprawie ustawienia na nasypie kolejowym tablic informujących zakaz 
wjazdu pojazdami motocyklowymi powiedział, że jest to dosyć trudny 
temat, który należy dokładnie rozpatrzyć przy współudziale radnego,  
po sesji. 
 

• w sprawie kosztów oraz wykonawcy sporządzenia analizy Techniczno-
Ekonomiczno-Środowiskowej „Rewitalizacji linii kolejowej Lipusz – 
Bytów powiedział, że koszt brutto wykonania tej analizy wynosi 393 600 
zł, z tego 75% dofinansowania pochodziło z Europejskiego Funduszu 
Rozwoju Regionalnego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 
dla Województwa Pomorskiego na lata 2007-2013 w kwocie 295 200 zł, 
gmina Bytów – 49 200 zł, Powiat Bytowski 49 200 zł. 
 

Na nw. interpelacje odpowiedzi udzielił zastępca burmistrza Pan Jacek 
Czapiewski. 
 

• w sprawie dokonania przeglądów technicznych instalacji solarnych  
w domkach jednorodzinnych przez firmę SOLVER powiedział,  
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iż faktycznie nie było żadnych przeglądów, ponieważ ta firma ogłosiła 
upadłość z dniem 25.02.2015 r. W dniu 3.03.2015 r. upadłość firmy została 
ogłoszona w Dzienniku Urzędowym Województwa Pomorskiego. Gmina 
Bytów zgłosiła swoje wierzytelności wobec firmy SOLVER. Obecnie 
sprawę prowadzi syndyk. W przypadku nie wykonania przeglądów 
technicznych w ramach gwarancji, kwestie te reguluje stosowana umowa. 
 

• w sprawie ponownego wystąpienia z pismem do prezesa ZZOK  
w Sierznie powiedział, że ponaglimy wniosek w tej sprawie. 

 
• w sprawie przystąpienia gminy Bytów do programu odnawialnych źródeł 

energii powiedział, iż gmina Bytów po raz drugi przygotowuje  
się do programu w zakresie budowy instalacji solarnych, który dotyczy 
tylko obszarów wiejskich. Dofinansowanie będzie stanowić około 50% 
kwoty netto. Przewidujemy, że takich wniosków będzie ok. 100. 
Dodatkowych informacji w tej kwestii udzielił burmistrz Bytowa Pan 
Ryszard Sylka. Powiedział, że dodatkowo gmina Bytów będzie aplikować 
o dodatkowe środki w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich. 
Wnioski na solary można składać w UM od 4 do 15.05.br. Ponadto 
informacja w tej sprawie zostanie podana do publicznej wiadomości  
w prasie lokalnej. 
 
Radna Katarzyna Januszewska – Lisińska zapytała, czy gmina 
zabezpieczy się w razie upadłości kolejnej firmy montującej instalacji 
solarnych. 
 
Odpowiedzi udzielił zastępca burmistrza Pan Jacek Czapiewski 
stwierdzając, że tak.   

 
• w sprawie wystąpienia z wnioskiem do firm zajmujących się odbiorem 

śmieci o właściwe ich zabezpieczenie powiedział, iż pismo w tej sprawie 
zostało skierowane do właściwego przewoźnika, celem przestrzegania 
zasad transportu śmieci. Planujemy też zorganizować w najbliższym 
czasie spotkanie z wszystkimi przedstawicielami firm, zajmującymi się 
transportem śmieci na naszym terenie, aby zadbali o prawidłowy  
ich transport. W przeciwnym razie zostaną obciążeni kosztami. 

 
• w sprawie nasadzenia kwiatów na rynku w śródmieściu Bytowa 

powiedział, że niebawem kwiaty będą posadzone. Obecnie jesteśmy  
w trakcie przygotowania planu miejsc nasadzenia zieleni w śródmieściu 
Bytowa. 
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Ad. pkt-u 11. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Jan Treder zaprosił radnych do wzięcia 
udziału w uroczystościach Obchodów Świąt Majowych, w szczególności  
do wzięcia udziału w uroczystej mszy świętej. Poinformował też, radnych,  
że kolejna sesja Rady Miejskiej w Bytowie odbędzie się w dniu 29.05.2015 r. 
(piątek) składającej się z części roboczej oraz uroczystej, z okazji 25-lecia 
Samorządu Terytorialnego. W uroczystościach wezmą udział goście 
zaproszeni z USA – Winony, Szwecji - Markaryd, Niemiec – Frankenberg. 
Poinformował również, iż do biura Rady wpłynęło wezwanie Pana 
Wincentego Knitra z dnia 29.04.2015 r. do uchylenia uchwały  
Nr XLV/402/2014 RM w Bytowie z dnia 29.10.2014 r. w sprawie wysokości 
rocznych stawek podatku od nieruchomości na rok 2015, z możliwością 
podjęcia przez radnych inicjatywy uchwałodawczej. 
 
Treść wezwania stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
 
Następnie burmistrz Bytowa Pan Ryszard Sylka przedstawił harmonogram 
Obchodów Świąt Majowych. 
 
Radna Anna Sinkiewicz podziękowała wszystkim za udział w Marszu 
Różowej Wstążki. 
 
Radny Tomasz Franciszkiewicz zasugerował, aby projekty uchwał, które 
budzą wątpliwości były szczegółowe przedyskutowane na łączonych 
komisjach, wówczas nie było by tak dużo wątpliwości. Jednocześnie odniósł 
się do materiałów, które przekazał burmistrzowi Bytowa odnośnie 
przebudowy drogi wojewódzkiej nr 209 na odcinku Suchorze – Bytów,  
w szczególności chodzi o budowę ścieżki rowerowej z Bytowa do Świątkowa, 
w których znajduje się wzór porozumienia, z którego gmina Bytów mogłaby 
skorzystać nie sugerując się wizją projektantów. Gmina Bytów, jako 
gospodarz tego miasta może wystąpić do głównego projektanta tego planu  
ze swoim stanowiskiem, w sprawie poszerzenia oraz wykonania. Chodzi o to, 
aby nie było skarg, że ścieżka ta jest nieprzejezdna, jak np. przy „Orlenie” 
ul. Lęborskiej. Również infrastruktura naziemna powinna być zaprojektowana 
obok ścieżki rowerowej. 
 
Radny Jacek Orłowski podziękował radnemu Jerzemu Wyczkowi  
za utworzenie strony internetowej wsi Gostkowo. Jest to promocja nie tylko 
samej miejscowości, ale też gminy. 
 
Burmistrz Bytowa Pan Ryszard Sylka odnosząc się do zarzutów radnego 
Tomasza Franciszkiewicza, że ścieżka przy ul. Lęborskiej jest nieprzejezdna, 
jest nieprawdą, wymaga tylko poprawy w  niektórych miejscach.  
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Radny Jerzy Wyczk zapytał, kiedy powstanie ścieżka rowerowa z Bytowa  
do Gostkowa? 
W odpowiedzi burmistrz stwierdził, że na dzień dzisiejszy nie jest ona 
planowana. Może w przyszłości kiedyś powstanie. Sprawa się komplikuje, 
ponieważ nie możemy nikogo zmusić do sprzedaży swoich gruntów pod 
budowę ścieżki rowerowej. 
 
Radna Katarzyna Januszewska – Lisińska,  w związku z powyższym,  
zapytała, czy nie można byłoby wykorzystać drogi leśnej prowadzącej z Dąbia 
do Gostkowa. Jedynie wystarczyłoby ją oznakować,  a nie wydawać pieniądze 
na budowę ścieżki rowerowej przy głównej trasie. Pieniądze można  
by przeznaczyć np. na drogę rowerową do Szkoły Podstawowej nr 5  
w Bytowie. 
 
Radna Lucyna Kapeluch zapytała, co dalej z remontem sali oraz 
postawieniem wiaty przystankowej przy drodze wojewódzkiej w Udorpiu? 
 
Odpowiedzi udzielił zastępca burmistrza Pan Andrzej Kraweczyński. Jeżeli 
chodzi o remont świetlicy, to projekt jest już gotowy. Natomiast istnieje 
problem finansowy. Jeżeli pozyskamy środki zewnętrzne, wówczas 
przystąpimy do jej remontu. Jeżeli chodzi o postawienie wiaty przystankowej 
przy drodze wojewódzkiej w kierunku Watry, to ze względu na brak 
rozwiązań komunikacyjnych na dzień dzisiejszy nie możemy tego wykonać. 
Sprawa cały czas jest w toku. 
 
Ad. pkt-u 12. 
Pan Jan Treder, przewodniczący Rady Miejskiej w Bytowie, podziękował radnym 
oraz zaproszonym gościom za uczestnictwo w obradach, wyczerpując porządek obrad, 
zamknął VII sesję Rady Miejskiej w Bytowie o godz. 14:00. 

 
 
Protokołowała:     Przewodniczący Rady Miejskiej 
Urszula  Szyszło                  Jan Treder   
 
 
 
 
 
 
 


